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P R O T O K Ó Ł 
z posiedzenia Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 

Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej Rady Gminy Świdwin                                                      
odbytego w dniu 13 października  2011  roku 

 

 

Stan członków komisji ..................................... 12 

Obecnych na posiedzeniu ................................ 10 
 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Pierwszą część posiedzenia dotyczącą bezrobocia oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof 

Kaszuba. Powitał członków Komisji Łączonych oraz zaproszonych gości. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 

� Pan Krzysztof Kaszuba – Przewodniczący Rady Gminy 

� Pani Halina Cybul – Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 

� Pan Antoni Giluk – Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 

� Pan Zdzisław Pawelec – Wójt Gminy 

� Pan Kazimierz Lechocki – Zastępca Wójta 

� Pani Halina Czajkowska – Sekretarz Gminy 

� Pani Renata Kamińska – Skarbnik Gminy 

� Pani Krystyna Michalska – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

� Pani Kazimiera Seżysko - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Bezrobocie i opieka społeczna w II półroczu 2011 roku. 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za I – sze półrocze 2011 roku. 

3. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba oddał głos Pani Krystynie 
Michalskiej – Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy. 

Pani Krystyna Michalska podziękowała za zaproszenie. Podkreśliła 

jednocześnie, że jej  sugestie mogą mieć istotne znaczenie dla planowanego 

budżetu. 

W pierwszej kolejności Dyrektor PUP Pani Krystyna Michalska przedstawiła 

wysokość poziomu bezrobocia i jego kształtowanie się na tle poziomu 

bezrobocia z lat ubiegłych. We wrześniu o 24 osoby wzrosło bezrobocie w 

powiecie w porównaniu z wrześniem 2010 r. 
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Powiat świdwiński plasuje się na 7 miejscu od końca w zestawieniu wszystkich 

powiatów województwa zachodniopomorskiego, jeżeli chodzi o wysokość stopy 

bezrobocia. 

Obecnie w każdym powiecie wzrasta poziom bezrobocia, związane jest to z 

zakończeniem prac sezonowych. 

Zdecydowana większość rejestrujących się bezrobotnych, bo aż ok 90% są to 

osoby, które rejestrują się po raz kolejny. Nie jest łatwo utrzymać się na rynku 

pracy. Osoby rejestrujące się po raz pierwszy stanowią wyłącznie ok 10%. 

Wynika to, w ocenie Pani Dyrektor Krystyny Michalskiej, z trudności z 

utrzymaniem stałej liczby miejsc pracy po stronie przedsiębiorców. 

Pani Dyrektor podkreśliła, że w ostatnim czasie niepokojąco rozbudowuje się 
strefa pracy „na czarno”. Propozycja takiej formy zatrudnienia pochodzi 

zarówno od pracodawców jak i od pracowników. Jest to obopólną korzyścią, 
gdyż pracodawca, który nie opłaca za pracownika składek jest w stanie zapłacić 
wyższe wynagrodzenie pracownikowi. Jednak okresy pracy „ na czarno” są 
niewidoczne przy rozliczeniach emerytalnych. 

Dyrektor PUP Pani Krystyna Michalska zreferowała działalność Urzędu 

Pracy. 

Powiatowy Urząd Pracy lobbuje obecnie zatrudnienie osób w wieku 

powyżej 50 lat. Jest to grupa najaktywniej wspierana przez PUP poprzez dopłaty 

do zatrudnienia tych osób.  

PUP opracowuje także indywidualne plany działania. Jest to typ 

porozumienia pośrednika z długotrwale bezrobotnym. Niemniej w przypadku 

braku ofert pracy takie projekty są bezskuteczne.  

PUP nie zorganizował w tym roku robót publicznych, ponieważ nie 

wsparto samorządu terytorialnego środkami na sfinansowanie tych robót. 

Samorządy zatrudniały z tych środków osoby, których nie chcieli zatrudniać 
przedsiębiorcy. Środki na roboty publiczne skierowane zostały tylko do 

organizacji pozarządowych. W opinii ministerstwa roboty publiczne jako rodzaj 

zatrudnienia są najdroższą  formą finansowania krótkotrwałych miejsc pracy.  

W Funduszu Pracy jest zgromadzona nadwyżka wynosząca przeszło 14 

mld. Są to pieniądze zablokowane przez min. J. Rostowskiego. Gdyby te kwoty 

zostały „wypuszczone” na rynek to Polska zostałaby obciążona ogromnymi 

karami nałożonymi przez Unię Europejską. Środki zgromadzone na Funduszu 

Pracy zaczną topnieć, nie będzie wpływów w skali kraju, gdyż nie powstają 
nowe miejsca pracy.  

PUP na początku roku 2011 dysponował kwotą ponad 3 mld zł, niemniej 

sporo zobowiązań z roku ubiegłego przeszło do roku bieżącego i uszczupliło te 

środki.  

Urząd Pracy podjął Działanie 6.1.3., z którego uzyskał 1 mln zł. Ponadto 

Urząd wystąpił z Programem Specjalnym, z którego uzyskał ok 2,8 mln zł na 

działalność. Pozyskanie tych funduszy wymaga jednak od Urzędu wkładu 

własnego, który następnie jest zwracany. Program jest krótki, trwa od lipca do 



 3 

końca grudnia, zakłada on 100% efektywność zatrudnienia, które musi być 
podjęte najpóźniej w okresie 3 m-cy po zakończeniu programu, w pełnym 

wymiarze czasu pracy. Długość okresu zatrudnienia nie jest już wówczas 

istotna.  

Dyrektor PUP Pani Krystyna Michalska dokonała, w formie 

tabelarycznej, prezentacji najważniejszych zagadnień, jakimi zajmuje się PUP. 

Przedstawiła ponadto wysokość poziomu bezrobocia na obszarze gminy.  

 

Zarejestrowani bezrobotni na dzień 31 grudnia 
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w wieku 

produkcyjnym 

mobilnym 

(18-44 lata) 

Bez 

pracy 

Powyżej 

12 m-cy 

2006 879 511 - 186 13 169 595 433 

2007 755 416 - 128 9 163 491 337 

2008 622 362 - 144 9 171 415 202 

2009 650 321 - 144 10 199 437 163 

2010 670 340 - 147 8 167 434 174 

 

Bezrobotni w gminie Świdwin wg stanu 30.09.2011 r. 

 

bezrobotni w tym z prawem do zasiłku  

 w tym kobiety razem w tym kobiety 

Ogółem 597 350 140 76 
w tym zarejestrowani 

po raz pierwszy 
64 41 x x 

w tym zwolnione  

z przyczyn dot.zakładu 13 8 x x 

dotychczas nie pracujące 102 79 x x 

 

Udział w aktywnych formach przeciwdziałania bezrobociu 

w latach 2006 2010 i 9 m-cy 2011 roku 

Prace interwencyjne i roboty publiczne 

 

Prace interwencyjne Roboty publiczne 
Rok 

ogółem w tym kobiety ogółem w tym kobiety 

2006 76 31 38 13 

2007 66 46 75 36 

2008 78 49 31 13 

2009 90 53 29 11 

2010 52 40 88 38 

2011
do.30.09. 

30 18 5 1 
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Staże i przygotowania zawodowe w miejscu pracy 

 

 

Staże 
Przygotowanie zawodowe 

w miejscu pracy Rok 

ogółem w tym kobiety ogółem w tym kobiety 

2006 57 37 32 20 

2007 66 48 46 32 

2008 53 37 0 0 

2009 104 81 0 0 

2010 90 68 0 0 

2011
do.30.09. 

45 32 0 0 

 

Prace społecznie użyteczne i dotacje na rozpoczęcie działalności 

 

 

Prace społecznie użyteczne 
Dotacje na rozpoczęcie 

działalności Rok 

ogółem w tym kobiety ogółem w tym kobiety 

2006 22 20 2 2 

2007 40 37 12 5 

2008 37 34 11 1 

2009 39 33 15 7 

2010 67 56 22 4 

2011
do.30.09. 

61 44 10 5 

 

Refundacje wyposażenia miejsca pracy i szkolenia 

 

 

Refundacja doposażenia 

miejsca pracy 
Szkolenia 

Rok 

ogółem ogółem w tym kobiety 

2006 0 15 13 

2007 4 refundacje/5 miejsc pracy 40 21 

2008 5 refundacji/8 miejsc pracy 38 23 

2009 5 refundacji/8 miejsc pracy 25 12 

2010 7 refundacji/10 miejsc pracy 44 19 

2011
do.30.09. 

2 refundacje/2 miejsca pracy 4 2 
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Osoby będące w szczególnej sytuacji na rynku pracy (z ogółem) 

Gmina Świdwin 

Stan na dzień 30.09.2011 r. 

 
 bezrobotni zarejestrowani 

ogółem 

 

w tym z prawem do zasiłku 

 ogółem w tym kobiety ogółem w tym kobiety 

Do 25 roku życia 136 90 13 6 

Długotrwale bezrobotne 324 198 10 3 

Kobiety, które nie podjęły zatrudnienia 

Po urodzeniu dziecka 
107 107 2 2 

Powyżej 50 roku życia 135 51 42 22 

Bez kwalifikacji zawodowych 205 137 38 30 

Bez doświadczenia zawodowego 146 107 0 0 

Bez wykształcenia średniego 428 222 107 53 

Samotnie wychowujące co najmniej jedno 

Dziecko do 18 roku życia 
110 94 19 12 

Które po odbyciu kary pozbawienia 

wolności nie podjęły zatrudnienia 
15 0 3 0 

Niepełnosprawni 15 7 4 1 

 

Pani Krystyna Michalska przedstawiła również jak wygląda bezrobocie                      

w powiecie świdwińskim z uwzględnieniem osób w szczególnej sytuacji na 

rynku pracy w rozbiciu na poszczególne Gminy – załącznik Nr 1 do protokołu 

oraz w miesiącach od stycznia do września 2011 rok – załącznik Nr 2 do 

protokołu. 

 

Dyrektor PUP Pani Krystyna Michalska przedstawiła także pokrótce trudności 

z utrzymaniem urzędów pracy. 

Jeżeli w przyszłości wynikną trudności po stronie starostwa z utrzymaniem 

Urzędów Pracy, to możliwe jest podzielenie zadań urzędu pracy między 

Starostwo Powiatowe a Urząd Marszałkowski. Dotychczas ze swych zadań, w 

ocenie Pani Krystyny Michalskiej,  nie wywiązuje się Wojewódzki Urząd Pracy 

i możliwe, że jego zakres kompetencji będzie zmieniany. 

Pani Krystyna Michalska poruszyła także kwestię planowanej działalności 

Urzędu Pracy. Urząd poszukuje różnych źródeł finansowania. Wystąpiono z 

projektem 6.2., został on przyjęty formalnie, teraz będzie rozpatrywany 

merytorycznie. Będą to pieniądze na lata 2013-2014. 

Powiatowy Urząd Pracy zamierza  także pisać programy specjalne. 
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Urząd Pracy zawarł kilka porozumień zewnętrznych, w ramach których 

urząd jest partnerem do projektu. 

Na tym swój referat zakończyła Dyrektor Pup-u Pani Krystyna Michalska. 

 

Następnie Radni zadawali Dyrektorowi PUP Pani Krystynie Michalskiej 

pytania.  

Jako pierwszy głos zabrał radny Pan Andrzej Żubert. Radny podkreślił, 
że jego zdaniem, w zakładach pracy jest zbyt mało kontroli. Pracodawcy 

zatrudniają pracowników „na czarno”. Radny dociekał, w jaki sposób 

przeprowadzana jest kontrola. 

Pani Krystyna Michalska zaznaczyła, że kontrolę nad zatrudnieniem sprawuje 

Państwowa Inspekcja Pracy. Procedura kontroli wygląda zaś tak, że PIP 

uprzedza podmiot kontrolowany na czyj wniosek i kiedy odbędzie się kontrola.  

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba dociekał, czy w powiecie 

świdwińskim funkcjonuje zatrudnianie legalne niań.  
Pani Krystyna Michalska odpowiedziała, że w naszym powiecie żadna matka 

dotychczas nie zdecydowała się na podpisanie umowy.  

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba podziękował Pani Krystynie 
Michalskiej za udział w posiedzeniu Komisji. 

 

Ad.2. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za I- sze półrocze 2011  

 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba udzielił głosu Skarbnikowi 

Gminy Pani Renacie Kamińskiej. 
Pani Renata Kamińska przedstawiła informację z wykonania budżetu za I 

połowę 2011 roku. Szczegółowa informacja będzie stanowiła załącznik do 

protokołu sesji XI/ 2011 z dnia 26,10,2011r.  

 

Po prezentacji Radni zadawali pytania Skarbnikowi Pani Renacie Kamińskiej.  
Radny Pan Andrzej Żubert zadał pytanie, czy Gmina dysponuje jeszcze 

jakimiś środkami na drogi.  

Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że pozostałe środki są 
przeznaczona na odśnieżanie. Pani Kamińska powiedziała, że w II połowie roku 

pojawią się problemy z wypłatą stypendiów. Gmina będzie musiała ze środków 

własnych dopłacać do stypendiów. Dofinansowanie zostało podwyższone do 

20%. 

Radny Pan Antoni Giluk dociekał o wysokość wydatków na energię w 

szkołach po termomodernizacji.  

Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że podane w zestawieniu 

procenty są już nieaktualne. Wiąże się to z przeprowadzoną w tym roku 

reorganizacją szkół i związaną z tym koniecznością wypłaty świadczeń przy 

zwolnieniach i reorganizacji. 
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Radny Pan Andrzej Żubert pytał Wójta Pana Zdzisława Pawelca, czy 

Gmina decyduje się na dokonywanie umorzeń. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że umorzeń dokonuje się tylko w 

wyjątkowych, losowych sytuacjach takich jak śmierć czy choroba i wyłącznie 

na bardzo niskie kwoty w granicach 15 zł. Co do zasady umorzeń Gmina nie 

dokonuje.  

Zaoponował Radny Henryk Mich. Przytoczył nazwiska dwojga 

mieszkańców Rusinowa, którzy, w jego ocenie, mieli umorzony podatek i to w 

wysokiej kwocie ok 4 tys zł. 

Wójt Pan Zdzisław Pawelec wyjaśnił Radnemu Panu Henrykowi Michowi, że 

umorzenia dla mieszkańców Rusinowa związane były  ze szkodami powstałymi 

przy inwestycji, co praktycznie stanowi odszkodowanie za te szkody. Jest to 

rekompensata za działki zajęte pod inwestycję. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec podkreślił, że Gmina stosuje prolongaty dla 

rolników oraz rozkłada płatności na raty.  

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poruszył kwestię 
przejezdności gminnych dróg. Rolnicy likwidują polne drogi. Uniemożliwia to 

dojazd do pól i lasów. Związek Łowiecki płaci Gminie podatki, a do wielu 

działek leśnych nie można dojechać. Przewodniczący wnioskuje, aby Gmina 

detem poszerzyła drogę, tak by mógł tamtędy przejechać traktor z przyczepą. 
Jeśli ich nie udrożnimy to będziemy mieć zatarg z rolnikami za korzystanie z ich 

dróg. Problem ten będzie poruszony jeszcze na posiedzeniu Komisji Rolnej.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział Panu Przewodniczącemu, że Gmina 

zapewnia dojazd do domów mieszkańcom, a na to zadanie także brakuje już 
środków.   

Radny Pan Henryk Mich dociekał, jak wygląda sytuacja finansowa po 

reorganizacji sieci szkół. Czy Gmina z tego tytułu ma jakieś oszczędności.  

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska poinformowała Pana Radnego, że na 

chwilę obecną o żadnych oszczędnościach nie może być mowy, gdyż do 

likwidacji szkoły w Klępczewie Gmina musiała dopłacić 30 tys., a do szkoły w 

Oparznie, która po reorganizacji pozostała wyłącznie szkołą podstawową 
dopłacono ok 200 tys .zł. W tym roku nie będzie żadnych oszczędności. 

Wójt Pan Zdzisław Pawelec podkreślił, że likwidacja szkół była bardzo 

dobrym posunięciem. Inne gminy w naszym województwie, które nie 

zaryzykowały mają obecnie poważne problemy finansowe. 

 

Drugą część posiedzenia Komisji, w pełnym składzie Komisji 

Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki 

Społecznej poprowadził Przewodniczący Komisji Pan Łukasz Pugacz. 
Poprosił o zabranie głosu Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Panią Kazimierę Seżysko.  
Pani Kierownik podkreśliła, że po raz pierwszy, od kiedy kieruje Ośrodkiem, 

rok budżetowy nie zamknie się „na zero”.   
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Następnie Pani Kazimiera Seżysko przedstawiła informację z wykonania 

budżetu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za III kwartał 2011r oraz 

zarysowała największe problemy z jakimi boryka się Ośrodek.  

     Celem pomocy społecznej jest zaspokojenie niezbędnych potrzeb życiowych 

osób i ich rodzin. Priorytetem pomocy społecznej jest umożliwienie osobom i 

rodzinom przezwyciężenia trudnych sytuacji życiowych, których oni nie są w 

stanie pokonać, wykorzystując własne środki, możliwości i uprawnienia. Temu 

służy praca socjalna prowadzona przez pracowników Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Świdwinie. 

 

OGÓLNY  PLAN  – 5.399.210,80 
( Działy  852, 853 ) 

 

WYKONANIE   – 4.135.457,53 
( Działy 852, 853 ) 

 
PROCENT WYKONANIA – około 77 % 

 
 
DZIAŁ 852 – OPIEKA SPOŁECZNA 
                          

 Plan    – 5.227.228,80 
 Wykonanie  – 4.011.963,02 
 Procent wykonania   – około 77 % 
 

z przeznaczeniem na: 

 

I.  Świadczenia rodzinne, świadczenia z Funduszu Alimentacyjnego oraz 
składki na ubezpieczenia emerytalno – rentowe z ubezpieczenia 
społecznego 

 

  Plan              – 2.904.000,- 
Wykonanie – 2.279.394,- (w tym: 69.747,- na obsługę świadczeń  rodzinnych i        

świadczeń z Funduszu Alimentacyjnego) 

  Procent wykonania    – około 78 % 

 

Wydano 306 decyzji dla 268 rodzin w sprawach dot. świadczeń rodzinnych 

wypłacono ogółem 16.698 świadczeń. 
Natomiast w sprawach dot. świadczeń z Funduszu Alimentacyjnego wydano 

167 decyzji dla 85 rodzin i wypłacono 1.114 świadczeń.  
Ustawa z dnia 28.11.2003r. dzieli świadczenia rodzinne na dwie grupy. 

Do pierwszej grupy należą: zasiłek rodzinny jako świadczenie podstawowe, 

które uzyskuje się po spełnieniu określonego kryterium dochodowego i 7 tzw. 
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dodatków. Drugą grupę zasiłków stanowią świadczenia opiekuńcze – zasiłek 

pielęgnacyjny i świadczenia pielęgnacyjne. 

 

II. Zasiłki i pomoc w naturze: 
W ramach wykorzystanych środków wypłacono zasiłki w następujących 

formach: 

 
     Plan   Wykonanie                             % 
 

– zasiłek okresowy     470.000,-  334 osoby w kwocie – 415.742-      ok. 88 

– zasiłki celowe i pomoc w naturze:    126.651,80    40 osób w kwocie   – 105.325,-     ok. 83 

– zasiłek stały          235.000,-         76 osób w kwocie   – 182.456,-     ok. 78 

 

 

Zasiłek stały 

Potrzeba na 2011 r. – 244.325,- 
80 % dofinansowanie – 195.425,- 

20 % GMINA           –   48.900,- 
 

 

III. Dodatki mieszkaniowe 
 Plan                          – 150.000,- 
 Wykonanie               – 128.250,22 

Procent wykonania – około 85,5 % 
 

Z tej formy pomocy skorzystało 138 gospodarstw domowych, wydano 142 

decyzji, dla 4 gospodarstw domowych odmówiono przyznania dodatku. Z 

dotacji mieszkaniowej korzystają rodziny o najniższych dochodach. Dopłata 

przysługuje na okresy półroczne, ubiegający się o tą formę pomocy składają 
wymagane dokumenty w celu udokumentowania swojej sytuacji finansowej. 

 

Potrzeba na 2011 r. – około 189.013,- 
Braki    – około   39.013,- 

 

IV.  Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacone za osoby pobierające 
niektóre 
świadczenia z pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne 
 

               Plan  Wykonanie % 
Składki opłacono za: 

33 osoby  pobierające świadczenia rodzinne     18.600,-   13.645,-  ok. 73 

60 osób pobierających zasiłek stały      26.000,-   14.211,-  ok. 55 
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Potrzeba na 2011 r.  – 19.270,- 
80 % dofinansowanie  – 15.416,- 

20 % GMINA           –   3.854,- 
 

V. Ośrodki pomocy społecznej 
Plan                           – 644.646,- 
Wykonanie                – 413.186,-  
Procent wykonania – około 64 % 

 

Środki pochodzą z: 

– budżetu gminy – 433.646,-        

– dofinansowania – 211.000,-   

       

Dokonano następujących wydatków: 

♦ płace, dodatkowe wynagrodzenia roczne, składki ZUS 

i FP. Zakł. Fund. Świadcz. Socjalnych     382.889,- 

♦ zakup materiałów (biurowych, prenumerata prasy, 

zakup druków, środków czystości, wyposażenia)      4.754,- 

♦ energia elektryczna i gazowa         3.658,- 

♦ zakup usług remontowych            148,- 

♦ zakup pozostałych usług ( prowizja bankowa, 

opłata za przelewy, przesyłki listowe, usługi  

transportowe, przewóz żywności z  

Banku Żywności)          12.415,- 

♦ zakup usług dostępu do sieci internetowej      2.165,- 

♦ za rozmowy telefoniczne        1.017,- 

♦ opłaty czynszowe          2.660,- 

♦ delegacje służbowe         1.886,- 

♦ szkolenia pracowników            836,- 

♦ podatek od nieruchomości           758,- 

 

VII. Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
 
Plan                           – 36.000,- 
Wykonanie                – 27.000,- 
Procent wykonania – 75 % 
 

Zadanie zlecone gminie. Wydatki dotyczą wynagrodzenia i pochodnych od nich 

dla opiekunek sprawujących opiekę nad osobami chorymi psychicznie (4 

środowiska)  

Ustawa o ochronie zdrowia psychicznego (Dz.U. Nr 111 z dnia 20.10.1991r. z 

późn. zmianami) 
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VIII. Źródła finansowania pozostałej działalności 
     Plan 

1) budżet gminy (dożywianie)         130.000,- 

2) dofinansowanie z budżetu państwa „ Pomoc państwa 

w zakresie dożywiania”       455.331,- 

3) budżet gminy ( świadczenia za prace społeczno użyteczne)   31.000,- 

 

Tą formą pomocy, na podstawie decyzji administracyjnych, objęto 430 uczniów 

szkół podstawowych, gimnazjalnych i ponadgminazjalnych na kwotę 251.381,- 

oraz 224 rodziny w ramach zasiłku programowego na kwotę 150.801,- Łącznie 
posiłek i żywność – 402.182,-    w tym pomoc w formie posiłku niewymagająca 

przeprowadzenia wywiadu środowiskowego (20 %) – 41 dzieci na kwotę 3.720,- 

 

Prace społeczno użyteczne wykonywało około 40 osób na kwotę: 30.570,- 

Prace społeczno użyteczne: 
Potrzeba na 2011 r. – 53.569,- 
Braki    – 22.569,- 

 

Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  
Rozdział 85395 – Pozostała działalność  

Plan   – 171.982,- 
Wykonanie  – 123.494,- 
Procent wykonania – około 72 % 

  
Dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na realizację projektu „ Buduję 
przyszłość poprzez aktywizację i wiedzę ” wynosi: 

Środki z EFS     146.178,- 

Budżet Państwa    8.605,80,- 

Wkład własny           17.198,20,- 

           Łączna kwota projektu  171.982,- 
 

Łączna kwota wydatków         123.494,- 
– zasiłki celowe dla 10 uczestników projektu        11.800,- 

– wydatki dotyczące szkoleń i kursów dla 10 uczestników              47.510,- 

– wydatki na delegacje osób zatrudnionych przy realizacji projektu  

  (koordynator, asystent rodziny, księgowa projektu prac.socj.)       3.459,- 

– dodatek specjalny wraz z pochodnymi dla koordynatora, asystenta      

 rodziny, kierownika, księgowej Projektu PO KL         53.511,- 

– zakup papieru ksero i do drukarek 7.214,- 
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Kierownik GOPS-u Pani Kazimiera Seżysko podkreśliła, że w zakresie 

dożywiania nie można liczyć na dużą pomoc państwa, co przełoży się 
bezpośrednio na wysokość zasiłków na święta.  

Dożywiane będą wyłącznie dzieci zakwalifikowane do pomocy społecznej. Na 

ten cel w tym roku przeznaczono z budżetu państwa 455 tys. zł, co stanowiło 

80% kwoty łącznej, a pozostałe 20%, czyli 130 tys. zł musi pochodzić ze 

środków własnych Gminy.  

W budżecie GOPS-u są także przewidziane zasiłki celowe na Domy Pomocy 

Społecznej. Podopieczni GOPS-u przebywają w noclegowniach, a za ich pobyt 

tam Gmina płaci ok 3 tys. zł za miesiąc.  

 Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec podkreślił, iż w okresie zimowym Gmina 

musi szczególnie zatroszczyć się o osoby samotne i bezdomne. Gmina posiada 

podpisane umowy z noclegowniami, ale aby móc w nich przebywać, osoba 

bezdomna musi powstrzymać się od spożywania alkoholu. W ogromnej 

większości przypadków jest to dla osób bezdomnych warunek niemożliwy do 

spełnienia. 

 

Ad.3. Nie wniesiono żadnych wniosków. 

 

 

 
Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy 

 

 

   Krzysztof Kaszuba 

 

 

Przewodniczący 

Komisji 

 

 

Łukasz Pugacz 

 

Protokołowała: 

 

Joanna Anglisz - Myszka 
 


